
ΕΝΟΤΗΤΑ 1η 

Ηγραμματικι  

τθσ Βϋ τάξθσ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Μια  ςυλλαβό  μπορεύ  να  εύναι:  

 Ένα φωνόεν μόνο του π.χ. α-ϋ-ρασ 

 Ένα δύψηφο φωνόεν μόνο π.χ. ει-κό-να,    
 Ένασ ςυνδυαςμόσ αυ ι ευ π.χ. αυ-το-κί-νθ-το 

 Ένασ δύφθογγοσ μόνοσ του π.χ. αη-δό-νι 
 

 



 

  

 Ένα φωνόεν μόνο του εύναι μια ςυλλαβό:  π.χ. ϊ– νε–μοσ 

 Τα δύψηφα φωνόεντα, οι ςυνδυαςμού και οι 

δύφθογγοι εύναι μια ςυλλαβό:   εύ– ναι,   αυ – τόσ 

 Ένα ςύμφωνο πηγαύνει πϊντα με το επόμενο φωνόεν: 

π.χ.  ϋ-λα 

Δυο φωνόεντα (ϊςχετα μεταξύ τουσ) κϊνουν ξεχωριςτϋσ 

ςυλλαβϋσ:  π.χ. α– ϋ – ρασ 

 Δυο όμοια ςύμφωνα χωρύζονται πϊντα: π.χ. Ελ– λϊ – δα 

 Τα δύψηφα ςύμφωνα δε χωρύζονται ποτϋ:  π.χ. κο–ντϊ 

 Δε χωρύζονται ποτϋ: δύο ςύμφωνα, όταν από αυτϊ 

αρχύζει ελληνικό λϋξη:  π.χ. κα–ρϋ–κλα   (κλουβύ) 

 Διαφορετικϊ χωρύζονται: π.χ. α–δερ – φόσ  (από ρφ 

δεν αρχύζει ελληνικό λϋξη).  

  



 

 

Η τελευταύα ςυλλαβό μιασ λϋξησ ονομϊζεται λόγουςα.              

Π.χ. πα-ρϊ-θυ-ρο 

Η προτελευταύα ςυλλαβό μιασ λϋξησ ονομϊζεται παραλόγουςα.   

Π.χ. πα-ρϊ-θυ-ρο 

Η τρύτη από το τϋλοσ ςυλλαβό μιασ λϋξησ ονομϊζεται 

προπαραλόγουςα. 

Π.χ. πα-ρϊ-θυ-ρο 

Αν υπϊρχουν ϊλλεσ ςυλλαβϋσ, δεν ϋχουν όνομα. Όνομα ϋχουν 

μόνο οι τρεισ τελευταύεσ.                          

Οι λϋξεισ που ϋχουν μύα  ςυλλαβό λϋγονται μονοςύλλαβεσ. 

Π.χ. φωσ 

Οι λϋξεισ που ϋχουν δύο ςυλλαβϋσ λϋγονται διςύλλαβεσ. 

Π.χ. πϊ-νω 

Οι λϋξεισ που ϋχουν τρεισ ςυλλαβϋσ λϋγονται τριςύλλαβεσ. 

Π.χ. θυ-μϊ-ρι 

Οι λϋξεισ που ϋχουν τϋςςερισ ό παραπϊνω ςυλλαβϋσ λϋγονται 

πολυςύλλαβεσ. 

Π.χ. αυ-το-κί-νθ-το 
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η

 



 

 

 

 

Τα δίψθφα φωνιεντα τθσ γλϊςςασ μασ είναι τα εξισ: 

αι= ε,   

ει= ι,   

οι= ι,   

ου= ου,   

υι= ι 

και λζγονται ζτςι, γιατί γράφονται με δφο γράμματα (ψθφία), αλλά τα 

λζμε με μια φωνι. 

 

Το  υι  ςπάνια το χρθςιμοποιοφμε: θ μόνθ λζξθ ςυνθκιςμζνθ με αυτό 

το δίψθφο φωνιεν είναι θ λζξθ  «υιοθεσία» 

 

 

ΕΝΟΤΗΤΑ 3η 

Ζιτω θ 

Γραμματικι! 



 

 

 

Δίφκογγοι είναι ζνα ηευγαράκι φωνθζντων που προφζρονται 

μαηί . Π.χ: ρολόι  

Οι δίφκογγοι είναι: αϊ, άι, άθ, όι, οϊ, όθ 

 Π.χ. Χαϊδεφω,  τάιςμα, αθδόνι, κορόιδο, κοροϊδεφω, αόθτοσ 

ςυνδυαςμοί 
τα  αυ και ευ λζγονται ςυνδυαςμοί και δεν χωρίηονται ποτζ 

ςτον ςυλλαβιςμό. Π.χ. ευ-χι, αυ- λι 

 


